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Protokół Nr BRM.0012.6.1.2021 

posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Rady Miejskiej w Olecku 

odbytego w dniu 15 stycznia 2021 roku. 

 Na stan 3 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 3  – lista obecności w 

załączeniu. 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji–Adam Chajęcki. 

Protokołowała referent Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego  

w Olecku–Sylwia Barszczewska. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 Sekretarz Gminy–Sławomir Hatalski, 

 Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa–Ewa Zalewska-

Drozd, 

 Przedstawiciel lokalnej prasy–Zbigniew Malinowski, 

 Przedstawiciel lokalnego portalu internetowego–Dariusz Josiewicz. 

Przewodniczący Komisji–Adam Chajęcki  

powitał wszystkich przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawił proponowany porządek 

posiedzenia: 

1. Rozpatrzenie petycji dotyczących masowych szczepień przeciwko wirusowi SARS-

CoV-2. 

2. Sprawy wniesione. 

3. Wnioski Komisji. 

Komisja jednogłośnie przyjęła porządek obrad. 

Do punktu 1-Rozpatrzenie petycji dotyczących masowych szczepień przeciwko 

wirusowi SARS-CoV-2. 

Przewodniczący Komisji–Adam Chajęcki 
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odczytał stanowisko Burmistrza Olecka w sprawie złożonych petycji dotyczących masowych szczepień 

przeciwko wirusowi SARS-CoV-2 – w załączeniu  

do protokołu. 

Kierownik Wydziału SZB–Ewa Zalewska-Drozd 

powiedziała, że kontaktowała się z radcami prawnymi Urzędu Miejskiego, gdyż sprawa wydawała się 

dość skomplikowana. Radcowie prawni stoją na stanowisku, iż petycje powinny zostać przekazane 

według właściwości do Prezesa Rady Ministrów. Petycje takiej samej treści wpłynęły do wielu gmin w 

Polsce. Radcowie prawni wskazali, iż uprawnienia w zakresie zawartym w petycjach posiada 

wyłącznie Rada Ministrów na podstawie art. 46a i art. 46b ustawy o zapobieganiu i zwalczaniu 

zakażeń i chorób zakaźnych. 

Przewodniczący Komisji–Adam Chajęcki 

zapytał, czy petycje spełniają warunki formalne określone w art. 4 ustawy o petycjach. 

Kierownik Wydziału SZB–Ewa Zalewska-Drozd 

odpowiedziała, że tak. 

Przewodniczący Komisji–Adam Chajęcki 

zauważył, że dokumenty dotyczące rozpatrzenia petycji wpłynęły do komisji 12 stycznia br., gdzie 

pierwsza petycja wpłynęła do urzędu 14 grudnia 2020 r. Poruszył temat anonimizacji wysyłanych 

dokumentów do radnych drogą elektroniczną. W ocenie radnych takie dokumenty nie dają 

możliwości określenia czy dokumenty są w prawidłowy sposób sformułowane. 

Sekretarz Gminy–Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że radni mają wgląd w oryginały dokumentów w biurze rady. Wszelka korespondencja 

wychodzącą zawierająca dane osobowe musi być zanonimizowana. Dodał, że w związku z tym, iż 

sprawa wydawała się skomplikowana i wymagała wyjaśnień, termin sporządzenia stanowiska 

burmistrza został wydłużony. 

Członek Komisji–Janina Anuszkiewicz 

uważa, że komisja nie powinna podejmować decyzji w tej sprawie, gdyż otrzymali zanonimizowane 

dokumenty. 

Sekretarz Gminy–Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że prawo nie zostało naruszone, ponieważ treść petycji jest przedstawiona radnym. 

Członek Komisji–Józef Krajewski 

zapytał, czy to mieszkańcy Gminy Olecko złożyli petycje. Rząd zaproponował bezpłatne szczepienia i 

dobrowolne, a więc obywatel może się zaszczepić bądź nie. Dodał, że złożone petycje nie mają 

uzasadnienia logicznego, geograficznego i ze względu na dobrowolność szczepień uważa, że komisja 

nie powinna się tym tematem zajmować. 

Sekretarz Gminy–Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że petycja wpłynęła do Rady Miejskiej. Rada powinna rozpatrzyć petycje bądź 

przekazać ją według właściwości w drodze uchwały. Rada nie może rozpatrzyć petycji, gdyż gmina nie 

odpowiada za akcje szczepień. Rada Miejska ustalając prawo lokalne nie może swoim prawem 

ograniczać praw czy nakazów, które nadał parlament. Właściwym do ewentualnych zmian aktów 

źródłowych jest rząd i parlament. 

Członek Komisji–Janina Anuszkiewicz 
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powiedziała, że znalazła na BiP Gminy Chojnice informację, iż rada pozostawiła bez rozpatrzenia 

złożoną petycję o podjęcie przez Radę Miejską w Chojnicach uchwały dotyczącej masowych szczepień 

przeciwko wirusowi SARS-CoV-2. 

Kierownik Wydziału SZB–Ewa Zalewska-Drozd 

zapytała, jaka jest podstawa prawna w przedstawionej uchwale. 

Członek Komisji–Janina Anuszkiewicz 

odpowiedziała, że na podstawie art. 18b ust. 1 ustawy z 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. 

U. z 2020 r. poz. 713 i 1378) oraz art. 7 ust. 1 i art. 9 ust. 2 ustawy z 11 lipca 2014 r. o petycjach (Dz. 

U. z 2018 r. poz. 870). 

Kierownik Wydziału SZB–Ewa Zalewska-Drozd 

odpowiedziała, że ta uchwała została podjęta w sposób prawidłowy gdyż art. 7 mówi, że jeżeli petycja 

nie spełnia wymogów, o których mowa w art. 4 ust. 2 pkt 1 i 2 pozostawia się ją bez rozpatrzenia. 

Wszystkie petycje, które wpłynęły i są rozpatrywane na posiedzeniu komisji zawierają wszystkie 

elementy o których mowa w art. 4 ustawy o petycjach. 

Członek Komisji–Janina Anuszkiewicz 

uważa, iż skoro żądania zawarte w petycjach nie mogą zostać zmienione przez radę, komisja może 

nie rozpatrzyć tych petycji. 

Sekretarz Gminy–Sławomir Hatalski 

odpowiedział, iż art. 6 ustawy o petycjach wprost mówi, że adresat petycji, który nie jest właściwy do 

jej rozpatrzenia, przesyła niezwłocznie, nie później jednak niż w terminie 30 dni od dnia jej złożenia, 

do podmiotu właściwego do rozpatrzenia petycji, zawiadamiając o tym równocześnie podmiot 

wnoszący petycję. 

Członek Komisji–Józef Krajewski  

uważa, że osoby składające petycję i rozsyłając je do większości gmin w Polsce zaangażowali ogromną 

ilość osób, aby wzięły udział w sabotażu. 

Przewodniczący Komisji–Adam Chajęcki 

poddał pod głosowanie przekazanie petycji z dnia 14 grudnia 2020 r. według właściwości do Prezesa 

Rady Ministrów. 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie rekomenduje przekazanie petycji Prezesowi Rady Ministrów jako organowi 

właściwemu do jej rozpatrzenia. 

Przewodniczący Komisji–Adam Chajęcki 

poddał pod głosowanie przekazanie petycji z dnia 20 grudnia 2020 r. według właściwości do Prezesa 

Rady Ministrów. 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie rekomenduje przekazanie petycji Prezesowi Rady Ministrów jako organowi 

właściwemu do jej rozpatrzenia. 

Przewodniczący Komisji–Adam Chajęcki 
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poddał pod głosowanie przekazanie petycji z dnia 28 grudnia 2020 r. według właściwości do Prezesa 

Rady Ministrów. 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie rekomenduje przekazanie petycji Prezesowi Rady Ministrów jako organowi 

właściwemu do jej rozpatrzenia. 

Innych pytań ani uwag nie zgłaszano. 

Na tym punkt zakończono. 

Do punktu 2–Sprawy wniesione. 

Spraw wniesionych nie było. 

Na tym punkt zakończono. 

Do punktu 3–Wnioski Komisji. 

Członek Komisji–Janina Anuszkiewicz 

poprosiła, aby skierować pismo przewodnie wyrażające stanowisko radnych w sprawie szczepień 

przeciwko wirusowi SARS-CoV-2 wraz z przekazanymi petycjami według właściwości do Prezesa Rady 

Ministrów. 

Członek Komisji–Józef Krajewski 

stanowisko radnych powinno zawierać informację, iż jest to nękanie samorządów, posiada charakter 

sabotażu oraz przejawia niepożądaną działalność jeżeli chodzi o wychowanie dorastających pokoleń 

w demokratycznym państwie, szczególnie w czasie walki z pandemią. 

Sekretarz Gminy–Sławomir Hatalski 

uważa, że najmniej sformalizowaną formą przekazania stanowiska radnych będzie przygotowanie 

pisma przewodniego przedstawione wszystkim radnym na sesji i po jego zaakceptowaniu podpisane 

przez Przewodniczącego Rady. 

Przewodniczący Komisji–Adam Chajęcki 

w imieniu mieszkańców zapytał, czy byłaby możliwość, aby posypywać drogi piaskiem jeszcze zanim 

spadnie śnieg. Podobny zabieg w zeszłym roku praktykowało miasto Ełk, drogi były czarne i nie 

tworzyło się błoto pośniegowe. 

Sekretarz Gminy–Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że drogi w mieście i chodniki które utrzymuje gmina są posypywane solą. Większość 

chodników utrzymują właściciele nieruchomości przyległych, które często są nawet nie odśnieżone. 

Ilość soli jest z roku na rok sukcesywnie zwiększana. Standard utrzymania dróg i chodników gminnych 

jest dużo lepszy niż dróg powiatowych czy wojewódzkich. Przypomniał, iż istnieje możliwość zlecenia 

dla PGK utrzymania ciągów komunikacyjnych za które odpowiada właściciel nieruchomości, koszt 

usługi to 1,00 zł za m² chodnika. 

Członek Komisji–Józef Krajewski 
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zwrócił się z prośbą o zamontowanie kamer na targowisku miejskim i przy nowej inwestycji 

„Zagospodarowanie nabrzeża rzeki Lega w mieście – Zwiększenie różnorodności biologicznej fauny i 

flory rzeki Lega w Olecku” gdyż dochodzi do coraz częstszego wandalizmu na tym terenie. 

Przypomniał, iż w jego ocenie pomost na plaży „Szyjka” jest niebezpieczny, a projekt nieprzemyślany i 

należy go przynajmniej ogrodzić siatką, by uniemożliwić wpływanie pod niego osób. 

 

Sekretarz Gminy–Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że Komisja Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji oraz Komisja Polityki 

Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa mają w planie pracy przygotowanie do sezonu 

letniego gdzie będzie można bardzo szczegółowo zająć się tym tematem. Do wszystkich kamer, które 

są zamontowane na terenie gminy ma dostęp policja. W większości gmin ościennych funkcjonuje 

straż miejska, która na bieżąco pilnuje porządku. Zniszczenia są narastające, inwestycja przy rzece 

Lega nie została jeszcze oddana do użytku, a już m.in. 2 lampy były uszkodzone, łańcuchy zerwane, 

oberwane rynny na targowisku. Egzekwować prawo może policja bądź straż miejska. 

Członek Komisji–Janina Anuszkiewicz 

powiedziała, że w 2019 roku zwracała uwagę na posiedzeniach komisji niedoskonałości inwestycji na 

plaży gminnej „Szyjka” oraz składała wnioski o podwyżki dla ratowników. Poprosiła, aby sezon 

kąpielowy został określony wcześniej, od 1 czerwca i kąpieliska były strzeżone, by nie doszło do takiej 

tragedii jak rok temu. Zwróciła również uwagę, iż chodniki na terenach rekreacyjnych przy inwestycji 

„Zagospodarowanie nabrzeża rzeki Lega w mieście – Zwiększenie różnorodności biologicznej fauny i 

flory rzeki Lega w Olecku” są zalewane wodą. 

Sekretarz Gminy–Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że cały teren urządzony przy ww. inwestycji jest określony jako teren zalewowy. 

Pozwolono dla gminy urządzić w tym miejscu teren rekreacyjny ze świadomością, iż okresowo, kiedy 

jest zwiększony poziom wody, może dochodzić do podtopień. Jeżeli wystąpią wady to wykonawca 

będzie zobowiązany je naprawić. 

Kierownik Wydziału SZB–Ewa Zalewska-Drozd 

dodała, iż wydział SZB wielokrotnie kieruje pisma do Komendanta Komendy Powiatowej Policji w 

Olecku, aby zwiększyć ilość patroli na terenie miasta w związku ze zniszczeniami i wieloma innymi 

zgłoszeniami, które wpływają od mieszkańców. Jedną z odpowiedzi, która została udzielona na 

zgłoszenia z gminy była odpowiedzieć, iż w związku z epidemią część pracowników policji jest na 

kwarantannach, izolacjach, dodatkowo zostało nałożone działanie związane z kontrolą osób 

przebywających na kwarantannie. W chwili obecnej to zadanie jest realizowane przez Wojska Obrony 

Terytorialnej. Zaznaczyła, że zostanie po raz kolejny skierowane pismo z prośbą o zwiększenie ilości 

patroli. 

Członek Komisji–Józef Krajewski 

zapytał, czy środki przeznaczone z budżetu gminy na naprawę wszystkich zniszczeń nie przewyższy 

wydatków na powołanie straży miejskiej. 

Sekretarz Gminy–Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że jest to temat dla Komisji Polityki Prorodzinnej. Dodał, że prowadził statystyki, kiedy 

był jeszcze kierownikiem Wydziały Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska, usuwania 

zniszczeń infrastrukturalnych w zakresie tego wydziału i szacowały się one w kwocie rzędu 
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100.000,00 zł. Analizując koszta z sąsiednich gmin, w których funkcjonuje straż miejska, to roczne 

utrzymanie wynosi 400.000,00 – 500.000,00 zł. 

Innych wniosków w tym punkcie nie zgłaszano. 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

Przewodniczący posiedzenia 

Adam Chajęcki 

Protokołowała 

Sylwia Barszczewska 


